



日子 個人潛能 MAXIMISING POTENTIAL

提升 家庭能量 EMPOWERING FAMILIES







任生 社會共融 FACILITATING INCLUSION



協康會創立於1963年,是香港最具規模的兒童教育及康復機構之一,致力幫助不同能力的兒童及青年盡展潛能,提升家庭能量, 共同締造平等融和的社會。

協康會的專業團隊包括:心理學家、言語治療師、物理治療師、職業治療師、護士、社工及幼兒教師,透過多個服務單位、 到校支援中小學和幼稚園,每年服務超過23,000名兒童、青年及家長。本會積極推出嶄新服務,同時研發「實證為本」的教育和 訓練模式,通過研究、培訓及出版,推動康復服務及融合教育的發展。

Established in 1963, Heep Hong Society is a leading education and rehabilitation organisation offering professional assessment, guidance, training and family support services. We are committed to helping children and young people of different abilities maximise their full potential, empower families and contribute to an inclusive society.

Our team of professionals includes psychologists, speech therapists, physiotherapists, occupational therapists, nurses, social workers and teachers. We serve more than 23,000 children, young people and parents every year at our service units, as well as mainstream kindergartens, primary and secondary schools. As an innovative service provider, Heep Hong is dedicated to researching evidence-based treatment approaches and promoting the development of integrated education and the rehabilitation sector in the Greater China region through research, training and publishing.



70+ 服務單位 SERVICE UNITS **1,400+** 人團隊 STAFF MEMBERS 每年支援 **23,000+** 名兒童、青年及家長 CHLDREN, YOUNG PEOPLE AND PARENTS BENEFIT EVERY YEAR





學前兒童 Pre-school children



中小學生 School-aged children



青年 Young people



家庭 Family members



康復及教育界人士 Rehabilitation and education practitioners

捐助及支持 Donate and Support



您捐助的每一分每一毫,都為我們、為孩子增添力量!

Heep Hong Society is committed to helping children and young people with special needs and their families. For years, the generous support from the general public through donations, fundraising events, corporate partnerships and volunteer services have enabled us to sustain and enhance our services provided to the children and their families.

Every single dollar you donate is a shot in the arm of us and our children!

查詢 Enquiry: +852 3618 6352



立即捐助 Donate Now

地址 香港九龍觀塘海濱道133號萬兆豐中心10樓 J-L 室

電話 +852 2776 3111 電郵 info@heephong.org

傳真 +852 2776 1837 網址 www.heephong.org







印刷日期:2024年5月

服務簡介

Service Overview



早期教育及訓練

Early Education and Training Services



早期教育及訓練中心為初生至六歲發展有障礙的幼兒提供每星期一至 兩次的訓練和專業指導,教導家長掌握有關照顧和啟導幼兒的技巧, 充份發揮幼兒潛能。

The Society's Early Education and Training Centres (EETCs) provide early intervention and professional training once or twice a week to children with developmental disorders aged from birth to six years old and help their parents master relevant home training skills.



更多詳情 More Details

特殊幼兒服務 Special Child Care Services



特殊幼兒中心透過每星期五天全日制的密集式訓練和照顧,協助二至六歲有特殊需要兒童發展潛能,為他們未來的學習 和發展奠定良好基礎。

Our Special Child Care Centres (SCCCs) offer intensive care and training services to children with Special Educational Needs (SEN) aged two to six on a five day per week basis. The SCCCs help maximise the potential of these children and lay a solid foundation for their future learning and development.



更多詳情 More Details





到校學前康復服務





On-site Pre-school Rehabilitation Services (OPRS)

協康會的專業團隊與幼稚園 / 幼稚園暨幼兒中心攜手合作支援正輪候學前康復服務的學童。憑著本會在這方面的豐富經驗及顯著的成效,我們的專業團隊會繼續採用證實有效的雙軌模式,結合到校支援服務及中心的治療和訓練,為有特殊需要的學童及其家人和老師,提供全方位的訓練和輔導。

The Society has formed twelve professional teams to join OPRS. With extensive experience in offering school-based support and centre-based training, the OPRS professional teams provide on-site rehabilitation services and training to children with special needs, supplemented with training at centres with rehabilitation facilities.



更多詳情 More Details



幼兒教育及幼稚園社工服務



Pre-school Education and Social Work Services for **Pre-Primary Institutions**

本會轄下的幼稚園及幼兒園為兒童提供理想學習環境及優質學前教育,助他們建立 德、智、體、群、美方面的全人發展, 並培養兒童的創意思維、探索和解難能力, 為日後學習奠下穩固的基礎,讓兒童健康愉快地成長。此外,本會為學前單位提供 專業社工駐校服務,以支援學前兒童、其家長、照顧者以及教職員的需要。

The Society's kindergarten and nursery school provide a healthy environment where children can achieve whole-person development. The pre-school curricula aim at promoting children's creativity, exploration and problem-solving skills, which lays a solid foundation for learning afterwards. Besides, the Society has also provided professional social work services to pre-primary institutions to support the children, their parents/caregivers and the teaching staff.



康苗如鼠園





協庸會 上海總會 康斯幼稚園



更多詳情 More Details





更多詳情 More Details

青年成長及職訓服務

Support Services and Vocational Training for Young People

為自閉症、專注力不足/過度活躍症和特殊學習困難青年提供全面 支援,包括職能評估、職場實習、就業支援等課程及訓練,提升 學員的職場技巧和獨立生活能力,讓他們發揮所長,融入社群。

The Society helps young people with Autism Spectrum Disorder, Attention-Deficit / Hyperactivity Disorder (ADHD) and Special Educational Needs (SEN) integrate into the community by offering vocational assessment, pre-job training, internship and employment support programmes which improve their workplace skills and independent living skills, ultimately helping them unleash their full potential.



更多詳情









協康才藝學校旨在鼓勵有特殊需要的兒童和年輕人發揮自己獨特的才華和建立 自信心。我們與不同的協作夥伴合作,為有特殊需要的兒童和青年策劃體育、 視覺藝術、舞蹈、音樂和戲劇等發展項目。

The Heep Hong Talent School was established to nurture SEN children and youth's talents while building their self-confidence. We identified partnerships to develop structured programmes in five talent areas for SEN children and youth: sports, visual arts, dance, music and drama.



更多詳情 More Details



創新服務

Pioneering Services

本會持續開拓創新的服務計劃,務求更切合有特殊需要的兒童和青年的發展需要。例如:為升讀主流學校學童提供轉銜支援計劃、推出專為提升自閉症兒童情緒認知能力的手機應用程式—《交通之友》、由跨專業團隊為 0-3 歲早產嬰家庭提供支援等。

The Society continues to pioneer innovative services to meet the developmental needs of children and young people with special needs. Among these are transition support programmes for mainstream schools, launching a mobile application—The Transporters, specifically designed to enhance emotional and cognitive abilities in children with autism and providing support for families with premature babies aged 0-3 years through a multidisciplinary team.



更多詳情 More Details

家長支援服務



轄下各中心以及家長資源中心為家長提供全面的支援服務,協助他們解決在培育有特殊需要子女上所遇到的困難和問題,提高育兒技巧及對孩子的需要的認識,同時建立家長彼此間的互助與支持,從而紓解親職壓力。

The Society's centres, including Parents Resource Centres, support parents by offering a comprehensive range of support services, enabling them to cope with the challenges of raising children with SEN, enhancing their parenting skills and understanding of the children's needs, promoting peer support among parents, and helping them to relieve parenting stress.



更多詳情 More Details







青蔥計劃支援服務 Supportive Learning Project (SLP)

青蔥計劃為不同能力的初生至中學階段兒童及青年,提供專業評估、 訓練及支援,讓服務使用者在政府和私營服務以外,有多一個優質的 服務選擇。計劃不受政府資助,以自負盈虧模式運作。

Our Supportive Learning Project (SLP) provides professional support services for children and young people with diverse special needs. The project offers an alternative choice to service users at an affordable price other than government-subsidised and private services. This is a non-subvented service which operates on a self-financed basis.



更多詳情 More Details





Professional Training



透過專業教育及發展學會(APED),為教育及康復界人士和家長提供專業培訓,提升他們對兒童成長及學習方面的認識。同時更為內地、澳門及台灣相關機構舉辦交流及專業訓練課程,促進兩岸四地教育及康復服務的發展。

Through our Academy for Professional Education and Development (APED), the Society provides regular training for teachers, rehabilitation practitioners and parents to equip them with knowledge relating to child development and learning. We also conduct training programmes for peer professionals in mainland China, Macau and Taiwan.



更多詳情 More Details

研究及出版

Research and Publications

致力研究及開發實證為本的訓練模式,並透過出版書籍及製作 電子教材,與業界分享在教育和康復服務的經驗及成果。

The multi-disciplinary teams strive to enhance the service quality by conducting research, developing evidence-based training models and producing various types of publications and electronic materials.





購買書籍 Purchase Now

